
س�رمربي جديد 
سعيد احمديان

    گزارش
تيم ملي فوتبال 
ديروز در مراسم 
معارفه اش برخلاف کي روش، از باز بودن درهاي 
تي�م مل�ي ب�راي هم�ه بازيکن�ان گف�ت.

سالن هگمتانه هتل المپيک در غرب تهران ديروز 
ميزبان مراسم معارفه مارک ويلموتس به عنوان 
س��رمربي جديد تيم ملي فوتبال کشورمان بود 
تا اين مربي بلژيکي کارش را به صورت رسمي در 

ايران آغاز کند.
   مربي جوان و سازنده می خواستيم

ساعت از 11 گذشته بود که تاج و ويلموتس وارد 
س��الن ش��دند، فلش دوربين ها تمامي نداشت. 
س��رمربي بلژيکي هم با لبخند سعي می کند در 
اولين مواجهه  خود با عکاسان، عکس های خنداني 
از وي ثبت ش��ود. ابتدا مهدي تاج پشت تريبون 
م��ی رود و از مذاکرات��ش صحبت می کن��د: »از 
بازی های جام ملت های آسيا در تدارک انتخاب 
سرمربی مناس��ب بوديم و در برنامه و جزئيات ما 
رنج سن 45 تا 55 سال بود و بر انتخاب سرمربی 
جوان تأکيد داش��تيم. يک��ی از ويژگی های مهم 
ويلموتس اين است که در سازندگی کار اساسی 
دارد. او همه بازی های تيم ملی را ديده است و شب 
گذشته تا نزديک صبح، فيلم ها را تماشا می کرد. 
فکر می کنم اين پشتکار می تواند به ما کمک کند تا 
با برنامه ريزی خوبی پيش برويم. برای نهايی شدن 
قراردادی که بين ما و ويلموتس بود بايد مذاکرات 
زيادی انجام  می شد و تا امروز صبح نيز ما درباره 

بندهای قرارداد صحبت می کرديم.«
مش��کلات و حاش��يه های دوران هش��ت ساله 
کي روش در ايران سبب شده مهدي تاج در ادامه 
صحبت هايش به اين موضوع اش��اره کند که راه 
تکرار اين اتفاقات در قرارداد ويلموتس بسته شده 
است: »اين قرارداد نسبت به قراردادهای قبل با 
ساير مربيان کامل تر است. تجربيات ما نشان داده 
که همه مواردی را که ممکن است مورد اختلاف 
باش��د، در اين قرارداد لحاظ کنيم. تلاش کرديم 
موضوعی جا نمانده باشد و می خواستيم که احترام 
متقابل به يکديگر، باشگاه ها، سرمربيان تيم ها، 

هواداران و همه موارد را در قرارداد ببينيم.«
   رونمايي ويلموتس از برنامه هايش

در ادامه مارک ويلموتس با گفتن »سلام عليکم« 
به زبان فارس��ي حرف هايش را آغاز کرد تا نشان 
دهد برخلاف برخي مربيان خارجي ش��اغل در 
ايران، س��عي دارد خيلی زود زبان فارسي را ياد 
بگيرد. ويلموتس صحبت هايش را پس از انتخاب 
شدن به عنوان سرمربي تيم ملي فوتبال اينطور 
آغاز کرد: »درباره ايران مطالعاتی کردم. در فيلم ها 
و کتاب های مختلف به مردم ايران و آداب و رسوم 
آنها و همين طور اخلاقياتشان پی بردم. من سه 
فرزند دارم و برای حضور در ايران شرايط سختی 
را بايد تجربه کنم. بايد به يک تصميم خانوادگی 
می رسيدم و به ايران اثاث کشی می کردم. به هر 

حال تصميم گرفتم اين جابه جايی انجام شود.«
هر چقدر در زمان کي روش اي��ن مربي پرتغالي از 
کمبود امکانات گلايه می کرد، ويلموتس در اولين 

حضورش در تهران معتقد است که مشکلي در اين 
رابطه وجود ندارد: »کش��ور ايران از مجموعه های 
ورزشی حرفه ای و بسيار خوبی برخوردار است و من 
اميدوارم مجموعه ورزشگاه آزادی هم تسهيلات و 
شرايطی را که برای همه تيم ها از جمله تيم های پايه 
المپيک، جوانان و تيم ملی بزرگسالان لازم داريم در 

اختيارمان بگذارد.« 
مهدي تاج حتی از قول ويلموتس نقل می کند که 
در توصيف امکانات تيم ملي از عبارت »کم نظير« 
استفاده کرده است و در روزهاي حضور اين مربی، 
دعوايي بين او و فدراس��يون ب��راي چمن و زمين 

تمرين شکل نخواهد گرفت.
ويلموتس از همين حالا درباره جام جهاني 2022 
صحبت می کن��د: »فيلم برخی بازی ه��ای ايران 
در يکی، دو س��ال گذش��ته را دي��دم. مطمئناً دو 
بازی دوس��تانه ای که هفته آينده مقابل سوريه و 
کره جنوبی هماهنگ شده نيز به ما کمک می کند تا 
بتوانيم به ارزيابی اوليه مناسبی برسيم. اميدوارم تيم 
ملی ايران که حالا خودم هم بخشی از آن هستم، 
موفق باشد و بتوانيم به جام جهانی راه پيدا کنيم.«

سرمربي بلژيکي در ادامه درباره اهميت ليگ هم 
صحبت کرد. البته گوشي را دست برخي بازيکنان 
داد که مانند زمان کي روش صرف لژيونر بودن با 
وجود بازي در ليگ های سطح پايين خارجي، ديگر 
ملاکي براي دعوت به تيم ملي نيست: »مطمئناً 
افرادی را مأمور می کنيم تا بازی های ليگ برتر را 
رصد کنند. ما همه بازيکنان را می بينيم و اينطور 
نيست که فقط لژيونرها به تيم ملی دعوت شوند. هر 

هفته مسئولانی برای تماشای مسابقات مشخص 
می شوند و خودم هم تا جايی که بتوانم ليگ را تماشا 
می کنم. من پيش از اين برای تيم ملی بلژيک بازی 
کردم؛ اينکه يک نفر پيراهن تيم ملی کشورش را به 
تن و بازی کند، هدف بزرگی است. بايد بگويم همه 
بازيکنانی که می توانند پيراهن تيم ملی را بپوشند 
بايد فرصت اين کار را پيدا کنند. ما اين فرصت را در 
اختيار همه بازيکنان می گذاريم تا بتوانند برای تيم 

ملی کشورشان تلاش کنند.«
 ويلموتس از دس��تيارانش هم رونمايي می کند، 
نام هايی که س��ورپرايزي به نام وحيد هاشميان 
داشت: »مانوئل فريرا را که 25 سال سابقه همکاری 
با هم داريم، به عنوان دستيار خود انتخاب کردم. او 
در المپيک مارس��ی مدت زيادی کار کرده است. 
درباره دستيار ايرانی من به دنبال فردی بودم که با 
فرهنگ و مردم ايران آشنا باشد و سابقه بين المللی 
نيز داشته باشد، به همين خاطر وحيد هاشميان 
را برگزيدم. يکی از دلايل انتخاب من هم اين بود 
که هاش��ميان به زبان آلمانی صحبت می کند و 
من هم به اين زبان مسلط هس��تم که اين ارتباط 
گرفتن را برايمان راحت می کند. هم اکنون پست 
آناليزورها خالی است که در آينده درباره اش تصميم 
می گيرم.« با پايان صحبت های ويلموتس و امضاي 
قرارداد و گرفتن عکس های دو نفره تاج و سرمربي 
جديد، مراس��م معارفه تمام می ش��ود . حالا همه 
در انتظار اولين تمرين تيم ملي با سرمربي جديد 
هستند که قرار است ش��نبه برگزار شود، آن هم با 

حضور بازيکناني که نامشان امروز اعلام می شود.
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از داخل فدراسيون نمي خواهند کشتي موفق شود 
محمدي:شمشيررابرايمانازروبستهاند

کش�تي به عنوان ورزش اول اي�ران و اصلی ترين اميد م�دال آوری در 
رقابت های المپيک اين روزها حال و روز خوشي ندارد. شايد اگر طي روزها 
و ماه های گذشته به کرار اين حرف را مطرح کرده بوديم متهم به سياه نمايي 
می شديم، اما اتفاقات تورنمنت ساساري ايتاليا و متعاقب آن حرف های 
ديروز غلام محمدي، سرمربي تيم ملي کشتي آزاد اين حقيقت را ثابت 
کرد که بايد فکري اساسي و عاجل به حال رشته اول ورزش کشور کرد.

سرمربي تيم ملي با انتقاد شديد از شرايط حاکم بر فدراسيون گفت: »نگرانی 
قبلي ما که اتفاقاً در ايتاليا هم با آن مواجه شديم، اين است که مبارزه ما تنها 
روی تشک نيست و با عوامل زيادی بايد بجنگيم. افرادی داخل فدراسيون 
منتظر زمين خوردن کشتی هس��تند. اين خيلی بد است که وقتی ما به 
مسابقات می رويم، شمشير را از رو برای ما می بندند و خصمانه برخورد 
می کنند. مطمئن باشيد در مسابقات جهانی قزاقستان بدتر هم خواهد 

شد،  اتفاقات زيادی خارج از تشک کشتی می افتد.«
محمدي ادامه داد: »ما بايد تنها به فکر آماده سازی تيم باشيم. جايی مانند 
روابط بين الملل که اهميت بسياری دارد، حالا به پاشنه آشيل کشتی تبديل 
شده است. ما بايد در مسابقات بين المللی تاوان کم کاری و فقدان مديريت 
اين بخش را هم بدهيم. چه کسی بايد قوانين را به ما اطلاع بدهد. شش 
سرپرست داريم، اما هيچ کدام از آنها مطلع نيستند. در کشتی به اميرمحمد 
يزدانی ايمان دارم؛ فنی که زد، امتياز داشت. اگر اشتباه کرده باشم، کشتی را 
برای هميشه کنار می گذارم. اطمينان داشتم و اعتراض کردم که کارت زرد 
دادند. از صندلی بلند و خارج شدم که حبيبی به من گفت کارت زرد دوم 
را هم دادند و اخراج شدم. بعد آمدند و ماجراي بهنام يخکشي را به وجود 
آوردند. در قانونی که نوشته شده، چيزی به اسم آستين بلند يا کوتاه نوشته 
نشده، اما آن خانمی که مشکل داشت يک گرمکن با آرم ايتاليا به يخکشی 
می دهد که پوشيدن آن درست نبود. حبيبی با نماينده اتحاديه جهانی 
صحبت می کند و می گويد ايرادی ندارد، اما آن خانم اجازه نمی دهد. بعد از 

اهدای مدال هم می گويند ديسکاليفه شده و مدالش را پس می گيرند.«
   افرادي بمانند که عاشق کشتي باشند

سرمربي تيم ملي کشتي آزاد با اشاره به حضور برخي مسئولان ناکارآمد 
و مخل کار کشتي در فدراس��يون عنوان کرد: »جالب است وقتي که به 
کم کاری ها اعتراض می کنيم، متهم می شويم. وقتي آقای حبيبی به اين 
خانم پناهي اعتراض کرد با لفظ بسيار بدی به او گفته بود که شما عشق 
سفر هستيد. گفته بودم که سفر ايتاليا سخت است، می خواستيد نرويد. 
اميدوارم اتفاقی بيفتد و افرادی که عاشق کشتی هستند بمانند، نه چنين 
افرادی.  در اتحاديه جهانی کسانی هستند که دقيقاً اين اتفاقات را رصد 
می کنند و می دانند چون کشتی ايران کسی را ندارد، می توانند هر کاری 
دوست داشته باشند، انجام دهند. وقتی ما به ايتاليا می رسيم با موضع با ما 
برخورد می شود و رفتارهايی می بينيم که با قبل کاملاً متفاوت است. بايد 
شک کرد، اين خانم اديت ايتاليايی هفت بار به ايران آمده، صبح روز مسابقه 
هم 40 دقيقه با پناهی مسئول روابط بين الملل فدراسيون قبل که حالا هم 
متأسفانه در فدراسيون کشتی فعاليت می کند، صحبت کرده، کسي که  
دوست ندارد کشتی ما موفق باشد. وجود چنين فردی با اين رفتار، حرکات 
و گفتار برای خود من معضل شده است. اطمينان دارم دلش با ما نيست و 
موفقيت کشتی را نمی خواهد. وی از زمان فدراسيون قبل بوده و حالا هم 

حضور دارد که بايد تصميم جدی در خصوص او گرفته شود.«
  رئيس بعدي مشکلات مالي را برطرف کند 

محمدي به شرايط ادامه همکاري خود با فدراسيون هم اشاره کرد: »بعد 
از انتخابات تصميم گيری می کنم. کادر فنی بايد بداند تا چه زمانی در 
خدمت تيم ملی خواهد بود تا شرايط کار را بداند. چرا با مربيان خارجی 
قراردادهای بلندمدت بس��ته می ش��ود و حقوق های نجومی دريافت 
می کنند؟ آيا می دانيد س��رمربيان تيم های ملی آزاد و فرنگی ما چقدر 
حقوق می گيرند؟ محمد بنا، سرمربی تيم ملی کشتی فرنگي در طول 
س��ال کمتر از 5 هزار دلار می گيرد، در حالی که برای يک بازی فوتبال 

بازيکنان اين مبلغ را دريافت می کنند.«
وي در خصوص انتخابات رياست فدراسيون و کانديداهاي حاضر در آن  هم 
گفت: »اميدوارم رقابت سالم باشد و کسی که رئيس می شود از بيشترين 
ظرفيت استفاده کند. تمام ما بايد کمک کنيم، يک نفر نمی تواند اين بار 
را به تنهايی به دوش بکش��د. يکی از فاکتورهای مهم در ورزش مباحث 
مالی است. همواره اين مشکلات کشتی را آزار داده و اميدوارم رئيس آتی 
بتواند مشکلات مالی را برطرف کند. هنوز کارمندان فدراسيون حقوق اين 
ماه خود را نگرفته اند. مسئولان ورزش کمک کنند، کنار کشتی باشند تا 

مشکلات هرچه زودتر برطرف شود.«

ويلموتس:لژيونربودنملاکدعوتبهتيمملينيست
گزارش»جوان« از مراسم معارفه سرمربي جديد تيم ملي فوتبال

بايدونبايدهایقراردادويلموتس
برگزاری مراسم معارفه سرمربی جديد تيم ملی فوتبال به اين معنی است 
که مرد بلژيکی رسماً کارش را با تيم کشورمان آغاز کرده و همه منتظريم 
ببينيم انتخاب فدراس��يون تا چه اندازه برای ما مفيد خواهد بود. حالا 
که قرارداد رسماً امضا شده، بد نيست در همين ابتدای راه خواسته ها و 
انتظاراتمان را از مارک ويلموتس مشخص کنيم تا هم او بتواند بر اساس 
رسيدن به اين اهداف برنامه ريزی کند و هم ما بعد از يک مدت مشخص 

بتوانيم ارزيابی منطقی و اصولی از عملکردش داشته باشيم. 
پروس��ه عقد قرارداد با مربيان خارجی اصولاً در فوتبال ما پيچيده تر و 
محرمانه تر از اين حرف هاست که در يک مدت کوتاه به نتيجه برسد و 
مفاد آن صراحتاً عنوان شود. انتخاب ويلموتس تازه ترين نمونه ای است 
که می توان به آن اشاره کرد. پس از ماه ها پنهان کاری و وقت گذرانی برای 
مذاکره با گزينه های مختلف سرانجام نام ويلموتس به عنوان جانشين 
کی روش اعلام شد. البته هنوز جزئيات قرارداد اين مربی برای همه مبهم 
است و اينگونه که معلوم اس��ت آقايان بر اين پنهان کاری های عجيب 
خود هم اصرار دارند. با اين حساب نمی توان حدس زد که فدراسيون در 
قرارداد سرمربی تيم ملی چه مواردی را گنجانده و به چه مواردی اهميتی 
نداده است. با اين حال و با توجه به دستمزد دلاری که در اين وانفسای 
اقتصادی بايد به ويلموتس پرداخت شود، انتظار می رود تاج و مشاورانش 

به چند نکته اساسی اهميت دوچندانی داده باشند. 
آوردن يک مربی تراز اول و مطرح خارجی کار آسانی نيست؛ هم از لحاظ 
اقتصادی و هم از لحاظ بحث های فنی. به همين دليل است که برای بهره 
گرفتن از دانش او بايد برنامه داشت و اين برنامه ها را نيز در قرارداد رسمی 
به ش��کل ش��فاف و دقيق قيد کرد. مربيانی چون ويلموتس که تجربه 
فعاليت در فوتبال اروپا را داشته ، بهترين گزينه است برای اينکه مربيان 
جوان و مستعد وطنی کنار دستش حضور داشته باشند و رموز مربيگری 
حرفه ای  روز دنيا را بياموزند. انتخاب دستيار ايرانی برای سرمربی بلژيکی 
شيوه خوبی اس��ت، به اين دليل که به ش��کل عملی می تواند در کنار 
يک مربی اسم و رس��م دار فعاليت کند، به ويژه که مسئوليت دستياری 
ويلموتس هم به وحيد هاشميان سپرده شده است. مربی جوانی که بدون 
حاشيه و به دور از هياهو در عرصه مربيگری فعاليت می کند. البته نبايد به 
همين يک مورد بسنده کرد. حضور ويلموتس در ايران فرصت ايده آلی 
برای فدراسيون اس��ت تا برنامه ای  برای برگزاری کلاس های مربيگری 
ترتيب دهد. اگرچه مربيان شناخته شده وطنی بعضاً علاقه ای  به شرکت 
در اين کلاس ها نشان نداده اند، اما سايرين قطعاً از اين فرصت برای بالا 

بردن دانش مربيگری شان استفاده خواهند کرد. 
علاوه بر اين حالا که با تأخير زياد تکليف کادر فنی تيم ملی مش��خص 
شده، ای کاش فدراسيون فکری هم به حال پست سرپرستی تيم ملی 
کند. پستی که معمولاً به دست افراد ناشی و ناکاربلد سپرده می شود و از 
اين حيث بارها متضرر شده ايم. پس اين بار ديگر نبايد اشتباهات گذشته 
تکرار شود، بلکه بايد سرپرستی تيم را به فردی مطمئن و حرفه ای  سپرد 
تا حداقل نگران عدم آشنايی  او به زبان انگليسی نباشيم. از سوی ديگر 
فعاليت های ويلموتس بايد توسط فدراس��يون و به صورت ويژه توسط 
کميته فنی مورد ارزيابی قرار گيرد. با توجه به تجربه ای  که از هشت سال 
حضور کی روش در کشورمان داش��تيم، ديگر نبايد اجازه بدهيم مربی 
خارجی کار را به هر سمت و سويی که دوست دارد، بکشد، آن هم بدون 
اينکه از مسئولان فدراسيون حرف شنوی داشته باشد. تشکيل اين کميته 
و انتخاب نفراتی بی طرف و بادانش به عنوان اعضای کميته فنی، ويلموتس 
يا هر سرمربی خارجی را وادار می کند که طبق مقررات و تعهداتش پيش 
برود. البته اين کميته بايد از س��وی فدراسيون حمايت شود و خروجی 
جلسات آنها در برخورد با سرمربی تيم ملی تأثيرگذار باشد. در غير اين 

صورت حتی کاری از دست کميته فنی نيز بر نخواهد آمد.
در کل بايد اميدوار باشيم که مهدی تاج پس از اين مدت طولانی قرارداد 
سفت و سختی را با ويلموتس امضا کرده باشد تا در صورت لزوم و بروز هر 

نوع حاشيه و اختلافی فدراسيون حرفی برای گفتن داشته باشد. 

شیوا نوروزی

پيشنهاد3سالهاستقلالبهاستراماچونی
رس��انه های ايتالياي��ی به بازت��اب خبر ملاق��ات مديران اس��تقلال و 
استراماچونی، سرمربی جوان اهل اين کشور پرداختند تا به اين ترتيب 
اين انتقال به نهايی شدن نزديک تر شود. دو سايت مديا ست و گل يک 
روز بعد از آنکه باشگاه استقلال رس��ماً مذاکرات خود را با اين سرمربی 
تأييد کرد، نوشتند که استراماچونی با مديران استقلال در ترکيه ملاقات 
کرده است. بر اساس ادعای اين دو رسانه، باشگاه استقلال به اين سرمربی 

ايتاليايی پيشنهاد قراردادی به مدت سه سال داده است.

والوردهدربارسلوناماندنیشد
پس از اينکه خبرهای ضد و نقيضی در رابطه با آينده سرمربی بارسلونا 
منتشر شد، ديروز خوس��پ ماريا بارتومئو، رئيس باشگاه اعلام کرد که 
والورده در اين تيم می ماند. رئيس باشگاه بارسلونا در 15 روز اخير دو بار 
مجبور شد به آينده سرمربی اسپانيايی اشاره و از او حمايت کند؛ والورده 

تا پايان قراردادش )ژوئن 2020( در نيوکمپ می ماند. 

واکنشکلوپبهاحتمالحضوردريوونتوس
يورگن کلوپ، س��رمربی ليورپول ب��ه مذاکره با يوونت��وس و احتمال 
جايگزينی آلگری واکنش نشان داد و گفت: »ليگ ايتاليا را دوست دارم و 
بازی های اين ليگ را هميشه دنبال می کنم. طبيعتاً مربيگری در سری 
A جذاب خواهد بود، اما درباره مذاکره با يوونتوس بايد تأکيد کنم که 

اين خبرها شايعاتی بيش نيست و اصلًا صحت ندارند.«

جامعهورزشحامیمظلومانفلسطين
دفاع از مردم مظلوم فلس��طين يکی از آرمان هايی اس��ت که ورزشی ها 
توجه ويژه ای  به آن دارند. جامعه ورزش عمل ب��ه اين آرمان انقلابی را با 
عدم رويارويی با نمايندگان رژيم صهيونيستی نشان می دهد. اتفاقی که 
بارها برای ورزشکارانمان دردسرهايی را ايجاد کرده، اما ورزشکاران ايرانی 
هرگز از مواضع خود عقب نش��ينی نکرده اند. فردا روز قدس است؛ روزی 
که راهپيمايان برای حمايت از فلس��طينيان و دفاع از آزادی و آزادگی به 
خيابان ها می آيند تا با شعارهای خود اين وظيفه را به بهترين شکل انجام 
دهند. وحدت، همدلی و يکپارچگی در مراسم روز قدس نمود بيشتری پيدا 
می کند و دشمنان ايران و اسلام يک بار ديگر اتحاد مسلمانان را به چشم 
خود می بينند. جامعه ورزش يک بار ديگر همصدا و همسو با ساير اقشار 
کشور فردا به ميدان می آيد و فرياد حق خواهی سر می دهد و انزجارش را از 

جنايات رزيم اشغالگر قدس فرياد می زند. 
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وقتحضوردرجمع6تيمبرتراست
هفته نخس��ت رقابت های ليگ ملت های 
واليبال هفته سختی است، اما تيم ملی در 
شرايط خوبی قرار دارد. بازيکنان تمرينات 
خوب، با نش��اط و با انگيزه ای را پشت سر 
گذاشته اند و شرايط جسمانی مناسب آنها 
نشان دهنده يک تيم آماده برای حضور در 
رقابت هايی است که از روز جمعه استارت 
آن زده می شود، به طوری که کولاکوويچ 
برای خط زدن يک بازيکن و ارائه ليس��ت 
14 نفره کار سختی دارد. اين نشان می دهد که شرايط فنی خوبی داريم و 
می توانيم پس از چندين سال در رقابت های ليگ جهانی هفته نخست را 
با پيروزی آغاز کنيم. نه اينکه فکر کنيم حريفان دست و پا بسته ای داريم 
نه، اما با توجه به شرايط تيم و تک تک نفرات آن در هفته ابتدايی رقابت ها 
می توانيم نتايج خوبی کسب کنيم. ليست بازيکنان ايتاليا جوان است و 
تيم ما توانايی غلبه کردن بر ايتاليايی ها را دارد. البته چين از حضور لوزانو 
بهره می برد و همين می تواند دليلی بر ش��ناخت او از تيم ايران باشد. با 
اين حال اين مسئله می تواند باعث ش��ود يک بازی نزديک و زيبا مقابل 
اين تيم را شاهد باشيم. چينی ها پاسور، پشت خط زن و سرعتی زن های 
خوبی دارند، اما قدرت تيم ايران بيشتر است. آلمان ها نيز واليبال با نظم 
و انضباطی دارند و خيلی کم اشتباه ظاهر می شوند، قطعاً برابر آنها بازی 
سختی خواهيم داشت. تيم ملی واليبال ايران هم دست وپا بسته نيست. 
هفته اول می تواند با نتاي��ج خوبی برای ايران به پايان برس��د. زمان آن 
فرارسيده تا در جمع ش��ش تيم قرار بگيريم. ايگور کولاکوويچ بايد در 
هفته های اول و دوم خارج از ايران ت��ا می تواند امتياز جمع آوری کند و 
در هفته هايی که ايران ميزبان است از بازيکنان جوانش بهره ببرد. هرچه 
بازيکنان بيشتر در ليگ جهانی بازی کنند آب ديده تر خواهند شد. هرچه 
بيشتر از بازيکنان استفاده کنيم و به نفرات بيشتری فرصت بازی بدهيم، 
سود بيشتری خواهيم برد. اين فرصت می تواند باعث شود آنها در انتخابی 

تيم ملی با قدرت بيشتری ظاهر شدند و موفق تر عمل کنند.

محمود افشاردوست

دبير اسبق فدراسيون واليبال

فريدون حسن

میتوانمنتيجهایبگيرمکهدرتاريخماندگارشود
عادل مجللی، ملی پوش کانوی        چهره
ايران معتقد است توانايی کسب 
سهميه المپيک را دارد اگر برايش برنامه ريزی شود: »قبل از 
مشخص شدن رئيس فدراسيون اردوهای ما تشکيل نمی شد 
و وضعيت بدی داشتيم و مهم ترين فصل تمرين را از دست 
داديم. وقتی ورزشکار پاييز و زمستان تمرين کند سال بعد 
نمی تواند نتيجه خوبی بگيرد، مگر اينکه بتواند خودش را نگه 
دارد. شرايطی که ديگر کشورها برای کسب سهميه برای 
ورزشکارانشان مهيا می کنند با ما قابل قياس 
نيس��ت. ش��خصاً دوس��ت ندارم فقط در 
مسابقات حضور داشته باش��م. اگر در 
توانم نبود مدال جهانی نمی گرفتم و 
نمی دانم چرا از قايقرانی توقع مدال 
ندارن��د، در حال��ی ک��ه قايقرانی 
می تواند در بازی های آسيايی رنک 
ايران را تغيير دهد. متأسفانه برای 
ما مثل ورزشکارانی چون سهراب 
م��رادی يا احس��ان ح��دادی  
برنامه ري��زی نمی کنن��د، در 
حال��ی  که اگ��ر ب��رای ما هم 
س��اير  مانن��د  برنام��ه  ای 
ورزش��کاران نوش��ته ش��ود، 
می توانيم نتيجه ای بگيريم که 

در تاريخ ماندگار شود.«

اولبهمدالجهانیوسپسسهميهمیانديشيم
مس��ابقات جهانی        تير و کمان
هلن��د در بخ��ش 
معلولان برای کسب سهميه بازی های پارالمپيک 
2020 توکيو در حالی  از 1۳ خرداد برگزار می شود 
که تيم ايران با 10 نماينده در اين رقابت ها شرکت 
می کند و مجيد کهتری سرمربی آن اميدوار است تا 
ش��اگردانش با دست پر اين مس��ابقات را به پايان 
برسانند: »مسابقات جهانی هلند يکی از سخت ترين 
و مهم ترين تورنمنت ها برای کسب سهميه است که 
در اين مسابقه ۳2 سهميه در بخش ريکرو و کامپوند 
زنان، 24 سهميه در کامپوند مردان، 1۶ سهميه در 

ريکرو مردان و هشت سهميه در W1 توزيع 
خواهد شد که اميدوارم با دس��ت پر از اين 
مس��ابقات بازگردي��م. متأس��فانه بعد از 

بازی های پاراآسيايی جاکارتا برخلاف 
اف��راد غيرمعلول در هي��چ تورنمنت 
برون مرزی ش��رکت نکرديم و تنها با 

برپايی اردوهای داخلی آماده مسابقات 
جهانی هلند شديم. با وجود محدوديت هايی 

که داشتيم، برای کسب بهترين نتيجه تلاش 
می کنيم، ولی اول به مدال جهانی و سپس کسب 

سهميه می انديشيم.«

استارت ليگ ملت های واليبال در      واليبال
حالی از روز جمعه زده می شود که 
تيم ملی ايران در نخستين گام در شهر جيانگمن چين به مصاف 
ايتاليا می رود. کولاکوويچ که برای سومين سال متوالی سکان 
هدايت تيم ملی را برعهده دارد، در اين دوره تيمی متش��کل از 
بازيکنان جوان و باتجربه را روانه مسابقات کرده تا علاوه بر کسب 
نتيجه، نيم نگاهی هم به جوانگرايی و آماده سازی بازيکنان جوان 
داشته باشد. تيم او در گام نخست بايد با ايتاليا ديدار کند. تيمی 
که اگرچه س��تاره های خود را در اختيار ندارد، اما با وجود عدم 
حضور ستاره هايش حريفی سرسخت است که کنار زدن آن کار 
ساده ای نيست، خصوصاً برای ايران که هرگز در طول شش سال 
حضور خود در رقابت های ليگ جهان��ی واليبال يک بار هم اين 

مسابقات را با برد آغاز نکرده است!

ايتاليا با ميانگين سنی 24 سال در ليگ ملت های واليبال 2019 
شرکت کرده و تعدادی از ستاره های سال های قبل از جمله ايوان 
زايتسف و خوان تورنا را به همراه ندارد و شايد اين بهترين فرصت 
برای تيمی مثل ايران برای شکستن طلسم بازی نخست باشد 
که همواره با شکست همراه بوده، آن هم برابر ايتاليايی که از 20 
رويارويی با ايران تنها شش مرتبه برابر بلندقامتان ايران تن به 
شکست داده است. آخرين رويارويی دو تيم به ليگ ملت های 
2018 برمی گردد که ايران در سه ست متوالی نتيجه را به حريف 
قدرتمندش واگذار کرد. ايران اما در سال های 201۳ و 2014 
که بهترين دوران خود را پشت سر می گذاش��ت، 9بار با ايتاليا 
ديدار کرد که در پنج مصاف برنده ميدان بود و بعيد نيست که 
ششمين برتری خود برابر لاجوردی پوشان را در جيانگمن چين 

و نخستين بازی ليگ ملت های 2019 واليبال رقم بزند.

استارتليگملتهاواميد
بهطلسمشکنیباايتاليا


